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JEGYZŐKÖNYV  
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. június 24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
 
NAPIREND:  
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda tájékoztatója a 

2013/2014-es nevelési évről. 
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TARTALOMJEGYZÉK  
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzőkönyvi  
                       oldalszám: 
 
11/2014. „NET” „E”  A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei  

napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési 
díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet  
módosítása       16. 

 
12/2014. „NET” „E”  Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló  

6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása  17. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzőkönyvi 
             oldalszám: 
 
126/2014.  Napirend elfogadása      5. 
 
127/2014.  A Képviselő-testület 2014. évi munkatervének módosítása 6. 
 
128/2014.  A Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség tevékenységéről 
szóló tájékoztató      12. 

 
129/2014.  Polgármesteri jelentés elfogadása    14. 
 
130/2014.  Fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó  
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megszüntetése       20. 

 
131/2014.  A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület  

kérelme       21. 
 
132/2014.  A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör kérelme  22. 
 
133/2014.  A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú 

Sportegyesület támogatást megköszönő levele  23. 
 
134/2014.  Kiszombor címeres zászlók beszerzése   24. 
 
135/2014.  Kiszombor, Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével 
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136/2014.  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 

Óvoda 2013/2014-es nevelési évre vonatkozó  
tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása  27. 
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Jegyzőkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 2014. június 24. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt üléséről. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernőné polgármester, Bacsa György alpolgármester, Balázs Zoltán 
képviselő, Börcsökné Balázs Márta képviselő, Gazsi Gábor képviselő, Szirbik Imre képviselő 
 
Összesen: 6 fő 
 
Igazoltan távol van: Szekeres Krisztián képviselő 
 
Összesen: 1 fő 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyző, Szabóné Tamás Julianna 
közgazdasági csoportvezető 
 
Meghívott: Balogh Róbert tűzoltóparancsnok 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselő-testület tagjait, jegyző 
urat, munkatársainkat! Megállapítom, hogy a képviselő-testület határozatképes számban jelen 
van, az ülést megnyitom. Javaslatot teszek a napirendre, a meghívó alapján. Van-e más 
javaslat? Aki egyetért a napirenddel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 126/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
126/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 
 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. június 24-ei soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
3. Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda tájékoztatója a 

2013/2014-es nevelési évről. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
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1. Napirend  
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A Képviselő-testület 2014. évi munkatervének módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A határozati javaslat a jegyzőkönyv 3. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Képviselő-testület 2014. évi munkatervének módosítása 
szükséges. Kérdés? Aki egyetért a munkaterv módosításával, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 127/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  A Képviselő-testület 2014. évi munkatervének módosítása 
 
127/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Képviselő-
testület 2014. évi munkatervének módosítása tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 16/2014.(I. 28.) KNÖT 
határozattal jóváhagyott 2014. évi munkatervét az alábbiak szerint módosítja: 
 

A Képviselő-testület a 2014. augusztus 26. napjára (kedd) tervezett ülése napirendjei közé 
felveszi – és ezzel egyidejűleg a 2014. június 24. napjára (kedd) tervezett ülése napirendjei 
közül törli - az alábbi napirendi pontot:  
 

„4. Tájékoztató Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 2011-2014. évekre vonatkozó 
gazdasági programjának végrehajtásáról. 
Előadó: polgármester” 
 
2. A módosítás a 2014. évi munkaterv egyéb részeit, napirendjeit nem érinti, a Képviselő-
testület - módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt - 2014. évi munkaterve jelen határozat 
mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szegedi Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztató 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szegedi 
Katasztrófavédelmi Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztató. Köszöntöm Balogh 
Róbert tűzoltó alezredes urat. Át is adom a szót. 
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Balogh Róbert tűzoltóparancsnok: Tisztelt polgármester asszony, jegyző úr! Tisztelt 
Képviselő-testület! Nagy tisztelettel köszöntök mindenkit a Szegedi Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség nevében. Köszönöm, hogy megjelenhettem ezen a fórumon is ezzel a tájékoztató 
anyaggal. A rendőrség mintájára próbál a katasztrófavédelem is nyitni a települések, az 
önkormányzatok felé tájékoztatókkal a munkájukról, így talán kicsit szélesebb körben 
megismertetni a munkánkat. Az anyag elég tömény, gyakorlatilag a szegedi kirendeltség van 
benne, ennek része a Makói Tűzoltóparancsnokság. A közigazgatás átszervezésével létrejöttek 
az úgynevezett járási hivatalok, amelyek kaptak bizonyos elsőfokú hatósági jogköröket. A 
katasztrófavédelem államosításával, egységesítésével a közigazgatás struktúráját követik 
ezzel a fajta tagozódással. A katasztrófavédelmi kirendeltség a járási szintnek felel meg a 
katasztrófavédelmen belül. Ennek megfelelően a tűzvédelmi elsőfokú hatósági jogkör a 
tűzoltóparancsnokoktól átkerült a kirendeltség-vezetőkhöz, ők a hatósági elsőfokok 
tűzvédelmi szempontból. Ez azt is jelenthetné, hogy bárkinek, ügyfeleknek bármilyen ügyes-
bajos dolgukat csak Szegeden a Napos u. 4. szám alatt tudnák elintézni. Ez nem egészen így 
van, ugyanis van ügyintéző egy héten egyszer, általában a keddi napon, Makón 
ügyfélszolgálatot tartanak, de igény szerint igazából bármikor lehet időpontot egyeztetni. 
Semmiféle tudomásom nincs arról, hogy bárkit is hátrány ért volna azért, mert nem tudta 
Makón az ügyét elintézni. Így néz ki most a tagozódás, ennek megfelelően kellett az elöljáró 
részére beszámolót készíteni és ugyanez az anyag, mint tájékoztató anyag került kiküldésre az 
önkormányzatokhoz. Köszönöm azt a gyors reagálást, amivel majdnem soron kívül 
beillesztették a napirendi pontok közé. Ez az anyag elég tömören tartalmaz mindent. Ezen 
felül készítettem egy kimutatást kimondottan Kiszomborral kapcsolatosan. 2013-ban a makói 
esetszám 230 volt, a mai napon folyamatban lévő esettel 118-nál tartunk, kb. tavalyi szinten 
van, így időarányosan. 2013-ban Kiszombor közigazgatás területén 23 tűzeset volt, ebből a 
43-as út mellett, ami jellemzően a körforgalom környéke, 11 eset volt. Kicsit sokallom ezt az 
esetszámot. Láttam már, hogy történtek törekvések és kaszálnak, kezelik a területet, elhordják 
a szénát. A másik területre valamit még ki kell találnom. Voltak még a dénesmajori út mellett 
tarló, Kölcsey utcán elhagyott kertekben tarló és gaz égett, Kör utcán is volt ilyen. Igazán még 
mindig él, uralkodik az a szemlélet, hogy legegyszerűbb módja, hogy meggyújtják a tarlót, 
mert akkor új állja a helyét, elpusztulnak a férgek, spórák. Ez egy darabig helytálló 
gondolkodás is lehetett volna, most már a környezetvédelmi jogszabályok sokkal erősebbek a 
tűzvédelmi jogszabályoknál, és a levegő tisztaságáról szóló törvény értelmében ezek a 
szabadtéri égetések tiltva vannak. Vagy pedig olyan módon vannak szabályozva, amelyek 
viszonylag bonyolultak. Ha egy gazda azt vélelmezi vagy bizonyítani is tudja, hogy a területe 
olyan fertőzött bármilyen állati vagy növényi kártevővel, hogy csak az égetéssel lehet tőle 
megszabadulni, akkor el kell mennie a növény-egészségügyi hatósághoz szemlét kérni, annak 
a szemlének a megállapítása alapján, ha bebizonyosodik, hogy valóban olyan súlyos fertőzés 
áll fent, hogy csak tűzzel lehet megszüntetni, akkor onnantól kezdve van az OTSZ. Az 
Országos Tűzvédelmi Szabályzat még mindig szabályozza a szabadtéri égetéseket, annak az 
összes szabályainak a betartása mellett, 24 órával előtte bejelenti az elsőfokú tűzvédelmi 
hatóságnak, elérhetősége meghagyása mellett, amikor végzett ismét bejelenti, hogy készen 
van. Van, aki a rövidebb utat választja és a büntetéssel való fenyegetőzés azt a célt érte el, 
hogy körülnéznek, meggyújtják, és otthagyják a tüzet. Mi történik ekkor? A tűz azt a 
minimális kontrollt sem kapja meg, amikor ott volt a gazda, legalább arra figyelt, hogy esetleg 
mit veszélyeztet, lehet, figyelt a szélirányra, hogy nem szélnek gyújtott, hanem szél ellen 
gyújtott, lassabban ég le 20 perccel akár, de biztonságosabb, illetve ha olyan volt, akkor 
körbetárcsáztatta, körbeszántatta vagy valamit elkövetett annak érdekében, hogy a 
szomszédját ne érje kár. Most ezzel, hogy meggyújtják, és otthagyják, ezzel a minimális 
kontroll megszűnt és erdősávokban, Natura 2000-es területekben és mindenhova olyan helyre 
bejuthat a tűz, ami esetleg nem kívánt hatást ér el és károkat okoz. Ha kár nélküli is a dolog, 
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az állampolgárok nagyon becsületes és törvénytisztelő módon autóban ülve, út mentén 
bejelentik, mert esetleg zavarja a közlekedést, annyit lát, hogy őrizetlenül van a tűz, bejelenti, 
nem lehet neki felróni. A rengeteg vonulással borzasztóan megnövekszenek a vonulási 
költségek és az ezzel kapcsolatos alkatrészkopások, gépjármű-meghibásodások, 
tulajdonképpen a megmentett érték 90 %-ban a nullával egyenlő. Csak az idő telik vele, a 
gázolaj fogy, az autó kopik. A járulékos költségek a nagy problémák. Hatósági ügyekre 
visszakanyarodva: vannak ezek az úgynevezett utólagos tüzek. Ezek kivizsgálásában, 
helyszíni szemléjében, muszáj adat-felvételezést tenni a hatósági bizonyítvány kiadása miatt. 
Ebbe be szoktam segíteni a hatósági embernek, az ügyféllel egyeztetünk, ha valami szerdán 
történik, akkor ne várjuk meg a jövő keddet, egy időpont-egyeztetéssel én is meg tudom 
oldani. Ez így történt Zomboron is, mind a két esetben én voltam kint, volt a Petőfi utcán és a 
Nagyszentmiklósi utcán. Ezek az utólagos tüzek jellemzően konyhai tüzek. Idén a tavalyi 23-
mal szemben 6 tűzeset volt, 43-as út mellett még csak 3 volt. A benzinkút mögött a 
kiskertekben gaz- és gallyégetés volt. Most úgy tűnik időarányosan, hogy szerényebb 
mutatókat produkál Kiszombor közigazgatási területe. Műszaki mentések tulajdonképpen 
elenyészőek, 3 eset volt tavaly és két eset az idén. Érdekes módon, ami jelentős volt, 
gázvezeték-szakítás. Csatornázásnak az „áldásos” mellékhatása a gázvezeték-szakítás. Makón 
ez tavaly 8 alkalommal volt, amiről tudomást szereztünk és 48, amiről nem, ott nem voltunk 
kint a helyszínen. A Deák Ferenc utcán egy főnyomó-vezetéket átszakítottak, volt egy kis 
probléma, de ügyesek voltak a gázosok, itt voltak a környékén. Az a probléma ilyenkor a 
legalább kettős betáplálásnál, hogy nem elég egy helyen szorítani, két helyen kell, de 
szerencsétlen esetben négy helyen kell, ha kereszteződésben van, akkor az négyes betáplálás, 
négy helyen kell ásni, négy helyen kell szorítani. Ha nagyon kedvezőtlenül alakul a gázfelhő, 
akkor nem lehet géppel dolgozni a robbanásveszély miatt, kézzel kell ásni, bonyolítja a 
dolgot, addig a kiáramlás jelentős. Sikerült a lakókat elzárkóztatni, megértették, nem 
pánikoltak, viszonylag kis bonyodalommal megoldódott ez a dolog. Közlekedési baleset. A 
43-as útnak a forgalma érezhetően csökkent az autópálya miatt. Tulajdonképpen a balesetek a 
sokévi átlag alatt vannak. Az elmúlt másfél évben egyetlen egy ilyen baleset volt. Mi érintheti 
Kiszombort, ha esetleg a 43-as úton történik valami? Leterelik a forgalmat a régi 43-asra, 
akkor esetleg felszaporodhat a forgalom, vagy pedig ha itt történik valami, volt már erre 
példa, hogy a falun keresztül terelték a forgalmat. Igen nagy káosz tud kialakulni, mert ezek 
az utak nem erre vannak kitalálva, hogy kamionokkal, szembeáramló forgalommal 
szembesüljenek. Ez elég ritka lesz mostanában, úgy gondolom. Sőt, ha az M43-as elkészül 
végig, akkor talán meg is szűnik ez a veszély. Belvízelvezető-csatornák szemléje, 
felülvizsgálata, illetve nyári teendőkre való felkészülés. Polgárvédelmi szempontból van egy 
csomó feladatunk, árokszemléket kell majd ősszel ismét végezni. Nyári teendőkre 
felkészültünk, néztünk befogadó helyeket, klimatizált helyeket. Ez Kiszombort túlságosan 
nem érinti. Ugyanez a téli felkészülés. A 43-as úton voltak kritikus útszakaszok, hóátfúvással 
érintett. A körforgalom egy kritikus szakasz, a határra menő forgalom, a románoknak a 
közismert közlekedési kultúrájával nem olyan egyszerű. Ezeket megnéztük, mondhatom, 
hogy fel vagyunk rá készülve. Magyar Közút ebben partner. Veszélyelhárítási tervezés 
megtörtént. Hoztam az aláírt terveket. A kitelepítési és a befogadási tervek is rendben vannak. 
Remélem, hogy nem kell mostanában átdolgozni őket. Osztályba sorolás: Kiszombor a 
Maros-folyó miatt 2-esben van. A polgárvédelmi szervezetet sikerült felállítani, ha jól tudom, 
ki is vannak képezve. Most lesz egy szakkiképzés, a kiképzés folytatólagos. Itt szeretném a 
köszönetemet kifejezni az önkormányzatnak, a képviselő-testület minden dolgozójának, 
illetve a közbiztonsági referensnek a rengeteg segítségért. Van egy csomó adatszolgáltatás. 
Ehhez a rengeteg adattárhoz, amiket most össze kell állítanunk, ahhoz adatot kell szolgáltatni. 
Néha a feladat nem tűnik értelmesnek, de nekem is parancsolnak és mindenkit biztosítok 
afelől, amit tudok egyszer, azt nem fogom még egyszer megkérdezni. Mindig azok a kérések 
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szoktak kijutni, amiket nem tudunk. Még egy fontos dolog van, amiről beszélnem kell: 
közösségi szolgálat. 2016-tól már nem lehet úgy érettségizni, hogy az 50 órát ne tudja 
igazolni az érettségiző diák. A katasztrófavédelem is benne van ebben a projektben, de 
egyelőre szervezett formában működik. Makó összes középiskolájával együttműködési 
megállapodásunk van közösségi szolgálatra. Szervezett formában, tehát osztály vagy fél 
osztály keretében tudjuk őket fogadni. Nem az a klasszikus, szabadidőmből, önzetlenül, 
ellenszolgáltatás nélkül másnak segítséget nyújtok, vagy másnak dolgozok, ez az eszme volna 
gyakorlatilag a közösségi szolgálat mozgatórugója. A katasztrófavédelemnél nem egészen így 
működik. Nálunk egy kicsit tudatformálás van, megismertetjük a munkákkal, az életünkkel, 
az eszközeinkkel, egy kicsit környezettudatosabbnak, egy kicsit törvénytisztelőbbnek 
próbáljuk a gyerekeket nevelni, vagy próbáljuk őket elindítani ezen az úton. Azt hiszem, ez se 
elhanyagolható cél. Nálunk nem megy, hogy sepregessenek, autót mossanak, vagy kivigyük 
egy káresethez, eleve nincs kiképezve, nincs védőruhája, nem tudjuk felültetni az autóra, ez a 
része viszonylag körülményes. Ezt a formáját választották az elöljáróink, hogy kicsit 
megismertetjük a diákokkal a veszélyforrásokat, azoknak az elhárítási lehetőségeit, elhárítási 
módjait. Ennyit szerettem volna elmondani. Továbbra is nagyon fontosnak tartjuk ezeknek a 
szabadtéri tüzeknek a megelőzését. Van még egy dolog, a kiskerti gazégetés. Két dolog 
fontos, az egyik le van írva, a másik nincs leírva. Ami le van írva az, hogy ha mindenképpen 
tüzet akarunk rakni az udvarunkban, mert el akarjuk égetni a gallyat, akkor legalább azokat az 
alapvető szabályokat tartsuk be, hogy másnak kárt ne okozzunk. Ne szalajtsuk el a tüzet, 
akkorát rakjunk, hogy tudjuk kontrollálni, esetleg legyen egy kéziszerszámunk, slagunk vagy 
valami, amivel el tudjuk oltani. Ez van leírva. A másik nincs leírva, azt úgy hívják, hogy 
békés egymás mellett élés szabályai. Ha hétvégén vagyunk és látjuk, hogy a szomszéd 
kimosta az ágyneműt, ki van teregetve, ne akkor gyújtsunk tüzet, mert az biztos, hogy a békés 
egymás mellett élés záloga lesz hosszútávra, ez meg egy kicsit odafigyelés a másik iránt, ez 
sehol nincs leírva, de legalább ilyen fontos. Ha az anyaggal vagy az elhangzottakkal 
kapcsolatban valakinek esetleg kérdése van, vagy bármilyen észrevétele, nagyon szívesen 
állok rendelkezésére bárkinek. Köszönöm szépen.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm a kiegészítést. Tisztelt Képviselő-testület! A 
képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Gazsi Gábor képviselő: A kiskerti égetés és a nagyobb tarlóégetés között van különbség. 
Szinte azt sugallják például a diófa-tulajdonosoknak, hogy a levelet égessék el. Oda kell 
figyelni az égetésre. Az 50 órás képzés teljesen jó, hogy a fiatalokkal így foglalkoznak.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Részletes, mindenre kiterjedő anyag volt. Köszönöm, 
hogy Kiszomborra vonatkozót külön kigyűjtött. Szeretném megköszönni a tűzoltóságnak is 
azt, hogy 11 év óta nemcsak a középiskolás korosztállyal, hanem az óvodás korosztállyal is 
törődnek. Az óvoda beszámolójába írtam is, hogy a segítő közreműködésükkel meg tudjuk 
valósítani, hogy ez a nagyon-nagyon szenzitív, érzékeny időszakban fejlődőképes kis 
korosztály egy ilyen félelem nélküli, nagyon jó érzéseket és sok-sok élményt generáló 
délelőttön ismerkedhet meg a munkájukkal. Visszacsatolás volt nekem az idén, említettem, 
hogy már 11 éve tart, visszahívjuk az iskolásokat is és akkor, amikor beszélgetünk és egy-egy 
állomáson ott vagyok, olyan érdekes dolgokra vissza tudnak emlékezni, hogy mi volt előző 
évben. Engem ez erősít meg leginkább, hogy nagyon fontos dolog ez, hogy a gyerekek 
tudatába mindezt beleépíteni, beszélni kell róla, tudják, hogy kit, mikor, hogyan kell hívni. 
Azt hiszem, hogy ezért külön köszönet illeti meg a munkatársait és parancsnok urat, mert 
ennek a munkának ez egy kicsit más oldala, de az emberi oldalát mutatják meg. 
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Balogh Róbert tűzoltóparancsnok: Hiszem, hogy ki fog fizetődni. 11 éve csinálják, 
gyakorlatilag 4-5 éves gyerekek, most már 15-16 évesek, akikkel elkezdődött, nekik most 
kezdődik a közösségi szolgálat. Úgy gondolom, hogy ez a dolog hosszútávon ki fog fizetődni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Hallottam a rádióban, hogy szúnyoggyérítés van 
Csongrád megyében. Számíthatunk arra, hogy itt is lesz? 
 
Balogh Róbert tűzoltóparancsnok: Ezt igazából felügyeljük. Szerintem ugyanúgy fog 
működni, mint tavaly. Annyi dolgunk van vele, az a felügyelet tárgya, hogy az a szolgáltató 
tényleg ott van-e, amikor bejelenti és csinálja-e. A munka minőségét sajnos nem nagyon lehet 
ellenőrizni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Péntekre ígérték, de szombaton tudtak jönni, mert szél volt, 
csinálták a légit és utána a földit. Kis Róbert ment végig a faluban, az utat mutatta. Jelezték, 
hogy ingyenes és elindult ez a feladatellátás. Ha nézzük a televíziót, rengeteg tűzesetet 
mutatnak, lakástűz, házak, melléképületek. Tudom, hogy sok esetben elektromos probléma 
okozza, de valahogy visszavezetném, de lehet nincs igazam, a fatüzelés elterjedésére. 
Gyerekkorunkban még fával, szénnel tüzeltünk és a gyerekeknél valóban bekerült már nagyon 
pici kortól, hogy erre vigyázni kell, hogyan védem a kályha környékét. Most azt látom, hogy 
ezek nincsenek benne az alapnevelésben, de sokan áttértek már a fatüzelésre, a szénre és 
nagyon sok problémát látok és nagyon sok tüzet. Valahol nem úgy gondolunk a tűzre, mint 
lehet, hogy az én gyerekkoromban, hogy az egy veszélyforrás. A statisztikák mit mondanak, a 
fatüzelés és a helytelen használat, nem odafigyelés szaporította-e a tüzesetek számát?  
 
Balogh Róbert tűzoltóparancsnok: Két oldala van a dolognak. Amit a híradóból látunk, az 
nem biztos, hogy mérvadó, mert a híradó azt sugallja, hogy elszaporodtak, csak ezeknél a 
kereskedelmi tévéknél általában gyakorlatilag ez a hírérték. Ezt sulykolják. Egyébként nem 
több a lakástüzeknek a száma, viszont ez tény, pláne a gázárak megemelkedésével, 
gyakorlatilag visszatértek vagy a kazánt üzemelték be újra, vagy kandallóval fűtenek. Ehhez 
hozzá kell tenni, hogy a kandallók más hőértéken dolgoznak, mint akár egy régebbi típusú 
szenes kályha. Az nagyon fontos, nagyon sokan elfelejtik, hogy a kéményt leállították 10 
évvel ezelőtt és beállítják a kandallót, beleteszik a füstcsövet és tüzelnek benne, annak a 
kéménynek a belseje beomolhatott, beleeshetett egy fél tégla, beledögölhetett egy galamb, 
vagy bármi olyan dolog történhetett, és mindjárt nem olyan a kéménynek a húzása. Nagyon 
fontos dolognak tartjuk a kéményseprő beengedését, hogy elvégezhesse a munkáját. Tudjuk, 
olyan is van, hogy megérkezik, mennyit kell fizetni, kifizetik, és nem engedik be. A 
kéményseprő azt a papírt odaadja, hogy az egy vagy két kémény, ami van rendben van. Nem 
biztos, hogy azt nyugtázza, hogy az a kémény tényleg rendben van, a pénz felvételét 
nyugtázza. Van, aki be sem engedi, mert ne kormoljon, mert szőnyegpadló van. Nem tudom, 
mennyit ér az élet, egy koromfoltot ér vagy többet. Ezt mindenkinek el kellene dönteni saját 
magában. Ami még fontos lehet, a környezettudatosság és a pénztárca kímélése a házak 
szigetelése, illetve a szigetelt ajtók, ablakok berakása. Régi fatokos ajtók összeszáradtak, fújt 
egy kicsit a szél, akkor mozgatta a függönyt, nyilván fűtöttük az utcát, viszont a természetes 
légcsere meg volt oldva. Soha fel sem merült, hogy szénmonoxid-mérgezés alakulhat ki 
belőle. Ezekkel a jó minőségű ablakokkal hermetikusan lezárjuk a házat, nem megy ki semmi, 
de be sem. Ez a nagy probléma. Ott van bent a kandalló, honnan veszi az égéshez szükséges 
oxigént? Bentről a háznak a légteréből. Sütünk, vagy főzünk valamit, bekapcsoljuk a 
szagelszívót, a szagelszívó, ha csak közepes teljesítményen megy, 2.000 l levegőt húz ki 
percenként. Honnan húzza ki? A házból, a lakásból. Gyakorlatilag elő fog fordulni az, hogy 
egyetlen egy kapcsolat a kémény a külvilággal a ház belseje és a külvilág között. Meg fognak 
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fordulni az áramlási viszonyok, vissza fog jönni a füst. Ha ez gázkészülék, akkor nem a füst 
jön vissza, hanem a szénmonoxid. Ez nagyon sok emberben nem tudatosult még. Nagyon jók 
ezek a hőszigetelt ablakok, de azért vannak olyan dolgok, ami az ember életéhez, az életben 
maradásához és az egészségéhez nélkülözhetetlenek. Ez például a rendszeres szellőztetés. Van 
még egy, amit tokszellőzőnek hívnak, be kell építeni az ablakba, szimpla mechanikus zsalu. 
Azon az elven működik, ha bent lecsökken a levegő légnyomása, a kinti 1 baros légnyomás be 
fogja préselni, ki fog egyenlítődni. Ez bizonyos hőmérséklet-veszteséggel jár. A statisztikák 
nem mutatják, hogy emelkedne, csak sajátosan van kihegyezve erre a történetre. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nagyon szívesen fogadjuk a cikkeket ezzel kapcsolatban. 
Van egy helyi újságunk és szeretném felajánlani, ha vannak ilyen anyagaik, akár a hőszigetelt 
ablakokkal, szellőztetéssel, a szén-monoxidra vonatkoztatottan, a tűzre, hogy mire ügyeljünk, 
tájékoztatás a kiskerti tűzgyújtással kapcsolatban, nagyon szívesen helyt adunk a 
megjelentetésének. Havonta egyszer jelenik meg, nagyon fontos lenne, hogy eljussanak a 
lakossághoz. Helyi újság minden házba bekerül, ha a lakosság 20 %-a elolvassa, már akkor 
tettünk valamit.  
 
Balogh Róbert tűzoltóparancsnok: Van egy sajtósunk, feladata, hogy ezeket a cikkeket, 
illetve figyelemfelkeltő írásokat továbbítsa. Természetesen a Csongrád Megyei 
Katasztrófavédelmi Igazgatóság honlapja az elsődleges felület, de meg fogom beszélni, 
szerintem nincs akadálya, hogy elküldje ezeket az anyagokat. Egyébként a kirendeltség 
szokott küldeni például szabadtéri tüzekkel, aratással kapcsolatban anyagot. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ezek is fontosak, de ha általános szabályokat küldenének, 
nagyon szívesen fogadnánk. Tudom, hogy van honlap, de a lakosság nem hiszem, hogy azt a 
honlapot olvasgatná, így egyszerűbben elérhető lenne. A rendőrök is szoktak küldeni 
rendszeresen, azokat a felhívásokat is igyekszünk beletenni a helyi újságba. Csak ez legyen 
fogyasztható és könnyen emészthető, érthető. Elhangzott, hogy van referensünk. Ezeket a 
feladatokat Tenczerné Icu látja el. Valóban nagyon jó kapcsolat alakult ki, amit köszönünk. 
Nálunk a problémát az jelenti, hogy a referensi feladatokat el kell látnunk, de akkor amikor a 
hivataloknak a létszám-paramétereit központilag kiszámolták, akkor erre nem voltak 
figyelemmel. A feladat azért jelentős, a tervek elkészítése, a napi karbantartása, tájékoztatók, 
képzések, ebben mindig benne van a kolléganő, valamint számukra is vannak előadások, 
képzések. Ez nekünk gondot okoz, de azt hiszem, hogy sokadikként mondtam el 
polgármesterként, ezek már nagyobb fórumokon is elhangzottak, hogy a feladat adott, tudjuk, 
hogy ezt végeznünk kell, de ehhez létszámot nem igazán adott a központi kormányzat. Ettől 
függetlenül ez nagyon fontos, mert ha itt bármi előfordul, belvíz, katasztrófahelyzet, nekünk 
abban a pillanatban a feladatainkat meg kell kezdeni ezekből a tervekből, együttműködve a 
feladatot végeznünk kell. Ez nem azt jelenti, hogy elmondtam, hogy így állunk hozzá, nem is 
így történt, hanem abszolút tudva a felelősségét ennek a dolognak, együttműködve csináljuk. 
Csak szerettem volna megjegyezni inkább a képviselő-testület fele, hogy ez egy plusz feladat, 
de erre létszámot nem kaptunk. Nagyon köszönöm az együttműködést, köszönjük, hogy 
elkészítették ezt az anyagot és idekerülhetett a képviselő-testület elé, mert rendkívül 
szerteágazó. Ha valaki ezt elolvasta, látszik, hogy nagyon sokféle feladattal kell 
megküzdeniük. Köszönjük szépen, továbbra is jó együttműködést kívánok. Javaslom a 
képviselő-testületnek, hogy fogadjuk el ezt a tájékoztatót és köszönjük meg az eddigi 
együttműködést, aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 128/2014. számú határozatát. 
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Tárgy: A Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szegedi Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség tevékenységéről szóló tájékoztató 
 
128/2014.(VI. 24.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
Csongrád Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság Szegedi Katasztrófavédelmi Kirendeltség 
tevékenységéről szóló tájékoztatót. 
 
A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki a Katasztrófavédelmi Kirendeltség együttműködő 
munkájáért. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Balogh Róbert tű. alezredes, tűzoltóparancsnok 

6900 Makó, Vorhand rabbi tér 1. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Előadó: Szegvári Ernőné 
    polgármester 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A polgármesteri jelentéssel folytassuk munkánkat. 

• A Makó-Térségi Víziközmű Kft. 3.961.000,- Ft kamatmegtakarítást utalt át, valamint 
11.573.000,- Ft osztalékot. Ez benne is van a költségvetési rendelet módosításában. 
Elindultak a folyamatok, hiszen a Kft. feladatellátása kiürült, folyamatosan 
taggyűléseken, valamint felügyelő bizottsági üléseken erről beszélünk, hogyan 
lehetne, mikor és milyen időpontban gondoskodni arról, hogy egy végelszámolást 
indítsunk a Kft-ben. Nem felszámolást, mert a végelszámolás más történet. A 
felszámoláskor valaki indít ellene valamit, ez egy saját döntés. Ebben dolgozunk, hogy 
január 1-jétől ez a feladat ne legyen, még nagyon sok döntést meg kell hozni, a 
vagyonnal, az épületekkel és az eszközökkel kapcsolatban.  

• A csatornázás papírforma szerint befejeződött, de itt vannak folyamatosan.  
• Május 29-én Víziközmű Kft. felügyelő bizottsági ülésén voltam, délután 

szennyvíztársulat küldöttgyűlésén vettem részt.  
• Június 2-án Ferencszállással, Klárafalvával közös társulásunk ülését vezettem. 
• Június 3-án falugyűlést tartottunk.  
• Június 11-én 90 éves kiszombori állampolgárt köszöntöttünk jegyző úrral. Délután 

Szennyvíztársulat Intéző Bizottságának ülésén voltam. 
• Június 12-én Dózsa-gálán vettem részt az iskolában. 
• Június 13-án a fogorvosi rendelőben megkezdődtek az átalakítások. A költségvetési 

rendelet módosításánál figyelembe kell majd venni a kőműves költségét is, mert a 
múltkor azt nem hoztuk be testületi ülésre. Ki kellett bontani a gép alatt, mert az új 
gépnek máshova kellett a csatlakozást csinálni. A váróból nyíló WC-ben is volt 
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elfolyás, ki lett javítva. Meg is hozták az új gépet.  
• Június 14-én a helyi iskolában ballagáson voltam. 
• Június 16-án a KEVIÉP munkatársaival tárgyaltam a befejező munkálatokról. 
• Június 17-én állampolgársági esküt tartottunk. 
• Június 18-án rendkívüli testületi ülés volt. 
• Június 19-én Budapestre kellett utaznom a kamera pályázat miatt. Három napig 

lehetett aláírni a támogatási szerződést. Közben újabb feltételeket írtak elő, majd 
meglátjuk, hogy tudunk ennek megfelelni. Nem volt benne ez a feltételrendszer a 
pályázat kiírásában, ennek még utána kell járni, hogy az elszámoláshoz megfelelően 
össze tudjuk rendezni.  

• Június 20-án a Víziközmű Kft. taggyűlésén voltam. 
• Június 23-án Andó Györggyel tárgyaltam, mivel Varga Attila atya jelezte, hogy a 

templom tetejéről lefolyó víz, illetve a Rotunda környékén lévő víz nem tud elfolyni. 
Néztük, hogy hova lehetne elvezetni. Ma beméri Tóth Imre földmérő a pontokat, hogy 
milyen mélységben, magasságban vannak a Rotunda körüli mélyebb részek, a 
világítópont, ami már be van építve. Azt tudjuk, hogy a Nagyszentmiklósi utcai árok 
milyen mélységű, mert azt már korábban a terv miatt bemérték. Ennek a területnek 
valahogyan meg kellene oldani a vízelvezetését. Valószínű, hogy a kavicságyazat nem 
hoz megoldást. Azt mondta Andó úr tegnap, látva a szinteket, hogy valószínű, hogy 
szivattyút kell beépíteni, és onnan kell a Nagyszentmiklósi utcai sarokra kivezetni a 
vizet. Ezt így nem lehet megcsinálni. Ehhez engedélyek kellenek, vízjogi engedély és 
a Rotunda miatt szakhatósági engedély. Azt kértem Andó úrtól, hogy ehhez adjon egy 
tervezési ajánlatot. Az már költség lesz, hogy a földmérőt kértük a felmérésre, mert 
egyébként a szintek ismerete nélkül nem lehet még ásni sem. Bízom benne, hogy át 
fogja küldeni az ajánlatot. Erről ma dönteni kell, hogy készíttetünk tervet, megoldjuk 
ennek a vízelvezetését. Nem látjuk, hogy mi ennek a költsége, de annak a térnek a 
vízelvezetése nem megfelelő. Néztük a Rotundánál is, hogy nagyon megsüllyedt a 
járda, az is a fal fele lejt, azt még ki tudjuk javítani, illetve a zöldfelületet kellene egy 
kicsit legyalulni, hogy kifele folyjon a járdáról. Ezzel még csak a Rotunda környékét 
kezeltük valamelyest, de a nagy tetőről lefolyó vizet nem. Nem egyszerű a dolog. 
Várjuk az ezzel kapcsolatos árajánlatot. 

• Találkoztam Farkas Évával, Balázs Zoltánnal, Endrész Erzsébettel is, több alkalommal 
beszéltünk, az I. világháborús megemlékezéssel kapcsolatos ügyeket próbáljuk intézni. 
A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör a szervező. Most jelen pillanatban úgy néz 
ki, hogy Dr. Lázár János eljön, benne is van a meghívóban. Készítjük elő az ezzel 
kapcsolatos dolgokat. 30.-áig el kell a koszorúzási ütemtervet készíteni, ezt kérte 
Farkas Éva, hogy küldjük át. 12 koszorúig viszik ki a katonák, fölötte már probléma 
van. Összegyűjtöttem kik koszorúzhatnak, úgy tűnik, többen lennének. Endrész 
Erzsébet meg fogja jelentetni a honlapon a meghívót, illetve azt, hogy a koszorúzásra 
jelentkezzenek be. Most egyelőre ennyi, dolgozunk rajta. Árajánlatot kaptunk az 
étkeztetésre. Ezt külön tárgyaljuk majd, mert ebben döntést kell hozni. A KLIK, a Jobb 
Makóért Egyesület támogatja a rendezvényt. Az önkormányzat egy kicsi összeget 
biztosít a felújításokra. Sajnos nagyon kevés dolgot tudunk rajta megoldani. A 
kiskerítés már elkészült, csiszolni és festeni kell. Honvédelmi Minisztérium is 
támogatja, azt hiszem, hogy 720.000,- Ft-ba kerülne a katonaság kivonulása, és annak 
a felét elengedte. A másik felét a KLIK és a Jobb Makóért Egyesület adja. A fogadásra 
érkezett egy kérés, hogy támogassuk, ezt külön fogjuk tárgyalni. 

 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgármesteri jelentéssel kapcsolatban kérdés, észrevétel, 
vélemény?  
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Szirbik Imre  képviselő: Amely utakat keresztülvágtak, azokat kiaszfaltozták. A Deák Ferenc 
utcán van egy rész, ami megsüllyedt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ahol folyamatos problémák vannak, azt kijavítják.  
 
Szirbik Imre  képviselő: A nagyállomásnál lévő térfigyelő kamera elé nőtt a fa, le kellene 
vágni.  
 
Bacsa György alpolgármester: Nagyszentmiklósi utca végén van egy zsákutca rész, a 
románok ott pakolják le a döglött malacokat. Ahogy hallottam, Nagylakon ugyanez a 
probléma. A románok felvásárolják a malacokat a piacokon, bezsúfolják a kisteherautóba, és 
abból, ha elhull, a határ előtt kidobálják. Élő malacok is vannak, mert hallottam, hogy volt, 
akik kergették, csak nem bírták megfogni. Jelezni kellene a határőröknek, vagy ha jelentkezik 
autó kilépésre disznóval, akkor állítsák meg félórára és jöjjön vissza egy járőr és nézze meg 
van-e kirakva elhullott malac. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Jelezni fogom. 
 
Bacsa György alpolgármester: Egyébként hivatalosan viheti ki, állatorvosi papírok kellenek, 
azon rajta van hány db, ilyen súlyú, ilyen fajtájú, egyedi azonosító jelű.   
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? 
 
Bacsa György alpolgármester: Pollner Kálmán utca és a Munkás utca sarkon megcsinálták a 
zúzottkővel az utat, de kimaradhat 6-7 méteres szakasz. A Pollner Kálmán utca végén van az 
aszfalt, mind a két útra hordják fel a sarat.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Újból egyre több a lopás a temetőben. Tényleg növekedett a száma? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Nem kapunk bejelentést róla.  
 
Balázs Zoltán képviselő: Rendőrségen is tesznek bejelentést, de a rendőr akkor tudna ellene 
igazán tenni, ha tetten érné az elkövetőt.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Polgárőrök is ott szoktak lenni, kijárnak rendszeresen. A 
temetőt nem tudjuk őrizni, nagy a terület. Ha a polgárőrök megjelennek többször, az már jó. 
Ha mindegyik esetet jelezték volna, akkor érzékelni lehetne, hogy sokkal többen jönnek vagy 
kevesebben. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 129/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
129/2014.(VI. 24.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2014. június 24-ei testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
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A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 5. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei 
napközbeni ellátásáért fizetendő intézményi térítési díjról szóló rendelet módosítása. 
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: A bölcsődénél nem emeltünk, mivel a 
jelenlegi normatíva fedezi a gyermekek étkeztetését. Az iskolánál, óvodánál akkora összeggel 
javasoltuk az emelést, amennyivel a szolgáltató emelt. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés?  
 
Bacsa György alpolgármester: Hallottam a rádióban, hogy szeptember 1-től új törvény lép 
életbe a gyermekétkeztetéssel kapcsolatban. Elő lesz írva, hogy mennyi zsiradékot, 
szénhidrátot tartalmazhat az étel. Nem fogja ez befolyásolni, ebből az árakból ki fog jönni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Beszélgettünk az intézményvezetőkkel, a szolgáltatóval. A 
szolgáltató elmondta, hogy már most is annak megfelelően próbálják az ételeket készíteni. 
Jelzést a szolgáltatótól nem kaptunk, nem is a maximális összegre kérte az áremelést. Az 
inflációs rátánál nagyobb emelést nem kérhet a közbeszerzés értelmében, de most sem a 
maximum emelést kérte.  
 
Bacsa György alpolgármester: Olyan anomáliák vannak benne, amit a rádió is kihozott, hogy 
például cukrozott tejet nem lehet adni a gyereknek. Tejeskávéba és kakaóba lehet cukrot 
rakni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szerintem a tejet eddig sem cukroztuk. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Volt, amikor igen és szólni kellett, mert nagyon cukros 
volt. Most ezzel a szabállyal meghatározzák, hogy mennyi cukrot lehet belerakni.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az lesz majd inkább a baj, hogy nem fogják a gyerekek 
meginni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Megnéztem korábban a rendeletet, mert egyszer volt 
problémám, hogy kevesebb főzeléket küldtek. Mutattam is tervezetet, hogy mennyi a 
kiszabott mennyiség az óvodásoknak, iskolásoknak. El is fogadta, pedig még akkor nem is 
volt hatályos, elvileg figyelembe veszi. Tisztában volt vele már jó fél éve, mert akkor már 
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megnézte, hogy mi várható. Hoztak mintának péksüteményeket is, kakaós csigát, teljes 
kiőrlésű zsemlét, megették a gyerekek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Korábban, amikor magvas pékárut vittek, kimaradtak, nem 
ették meg a gyerekek, sok gyermek nem ismerte ezeket a termékeket.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő: Nagyobb gond az lesz, hogy méretre kisebb, más a 
termék. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a rendelet magalkotásával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 11/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
11/2014.(VI. 25.) önkormányzati rendelete  

a gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 

9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a gyermekek 
védelméről és a gyámügyi igazgatásról szóló 1997. évi XXXI. törvény 29. § (1) 
bekezdésében és 147. §-ában kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) 
bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli el: 
 

1.§ 
 
A gyermekétkeztetés térítési díjáról és a bölcsődei napközbeni ellátásáért fizetendő 
intézményi térítési díjról szóló 9/2012.(III. 28.) önkormányzati rendelet 1. melléklete helyébe 
e rendelet 1. melléklete lép. 
 

2.§ 
 
Ez a rendelet 2014. július 1. napján lép hatályba.  
 
Szegvári Ernőné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
      polgármester        jegyző 
 
 
- Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosítása 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés, a rendelet-tervezet, a hatásvizsgálati lap és az indokolás a jegyzőkönyv 6. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 
6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet módosítása. 
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Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezető: Kiegészíteni szeretném a rendelet-
tervezetet. A költségvetés második fordulójának tárgyalásakor a képviselő-testület 
szándéknyilatkozatot tett, hogy pályázatot nyújtsunk be kiegészítő támogatásra 25.544.000,- 
Ft összegben. Nagyon sok bevétele keletkezett az önkormányzatnak, ami most tartalékba 
kerülne. Célszerű lenne a 25.544.000,- Ft-ot a tartalékkal szemben kivezetni, mert nem 
szükséges ezt a pályázatot benyújtani. 20 millió Ft támogatási összegre, amit kaptunk, olyan 
dolgokat állítottunk be, ami az eredeti költségvetésben megtervezésre került.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: A fogorvosi rendelőben nemcsak elektromos felújítás volt, 
hanem kőműves munka is. 135.000,- Ft volt a munkadíj és az anyagköltség. Ezzel még 
szükséges módosítani az előirányzatot a tartalék terhére. 
 
Balázs Zoltán képviselő: 25 millió Ft-ot, amit beadtunk volna pályázatot, az feladatellátásra 
lett volna? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Működésre. A 20 millió Ft-ot, amit kaptunk, a 
költségvetésben szereplő tételekkel tudtuk alátámasztani, mert meghatározott feladatsorhoz 
volt kötött és ez pótolta a 25 millió Ft-ot. Kérdés? Aki egyetért a rendelet megalkotásával, az 
elhangzott módosításokkal együtt, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal megalkotta 12/2014. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselő-testületének 
12/2014.(VI. 25.) önkormányzati rendelete 

az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati 
rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete az Alaptörvény 32. cikk 
(2) bekezdésében meghatározott eredeti jogalkotói hatáskörben, az Alaptörvény 32. cikk 
(1) bekezdés f) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következőket rendeli 
el: 

1. § 
 

Az Önkormányzat 2014. évi költségvetéséről szóló 6/2014.(II. 26.) önkormányzati rendelet (a 
továbbiakban: R.) 2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
 
Központosított támogatás nő         2.140 e Ft 
Helyi önkormányzatok kiegészítő támogatása nő    22.669 e Ft 
Kiegészítő támogatás működőképesség megőrzésére csökken  25.544 e Ft 
Egyéb működésű célú tám. bevétel államháztartáson belül nő       707 e Ft 
Működési célú pénzeszköz átvétel nő     18.540 e Ft 
 
Így a költségvetési főösszeg 638.071 e Ft-ra változik. 
 

2. § 
 
Az R. 3/1. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 1. alcím 
Önkormányzati jogalkotás kiadási előirányzata nő    763 e Ft 
ebből  felhalmozási kiadás nő 585 e Ft 
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  dologi kiadás nő  178 e Ft 
 
I. cím 3. alcím 
Önkormányzati vagyonnal való gazdálkodás kiadási előirányzata nő 685 e Ft 
ebből  dologi kiadás nő 685 e Ft 
 
I. cím 9. alcím 
Család- és nővédelmi egészségügyi szolgáltatás kiadási előirányzata nő      65 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  51 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 14 e Ft 
 
I. cím 10. alcím 
Iskolai, óvodai intézményi étkeztetés kiadási előirányzata nő  1.907 e Ft 
ebből   dologi kiadás nő   1.907 e Ft 
 
I. cím 12. alcím 
Könyvtári szolgáltatás kiadási előirányzata nő      164 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  129 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   35 e Ft 
 
I. cím 13. alcím 
Művelődési ház kiadási előirányzata nő       207 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő    80 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő   27 e Ft 
  dologi kiadás nő   100 e Ft 
 

3. § 
 
Az R. 3/2. melléklete az alábbiak szerint változik: 
II. cím Polgármesteri Hivatal kiadási előirányzata nő   2.655 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  2.090 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő    565 e Ft 
 
II. cím 1. alcím 
Országgyűlési, önkormányzati és európai parlamenti  
képviselőválasztás kiadási előirányzata nő       707 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  513 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 156 e Ft 
  dologi kiadás nő     38 e Ft 
 
III. cím 
Óvodai nevelés kiadási előirányzata nő       606 e Ft 
ebből  személyi jellegű kiadás nő  476 e Ft 
  szociális hozzájárulási adó nő 130 e Ft 
 

4. § 
 
Az R. 3/4. melléklete az alábbiak szerint változik: 
I. cím 15. alcím 
Pénzeszközátadás kiadási előirányzata nő 
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7. Kiszombor Térségi Szociális, Gyermekjóléti és  
Óvodai Önkormányzati Társulás nő      1.580 e Ft 
 

5. § 
 
Az R. 3/8. melléklete az alábbiak szerint változik: 
1. Általános tartalék nő        9.173 e Ft 
 

6. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követő napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernőné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyző 

 
 
- Fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködés szabályozására létrejött 
megállapodás megszüntetése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az előterjesztés és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködés 
szabályozására létrejött megállapodás megszüntetése.  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: Addig nem tudunk továbblépni, amíg a négyoldalú megállapodás 
létezik, hatályos, érvényes. Egyoldalúan év végével lehet felmondani, közös megegyezéssel 
hamarabb is meg lehet szüntetni. Történtek tárgyalások ezzel kapcsolatban, de még konkrét 
visszajelzést nem kaptunk. Valamiféle irányba elindultak. A fogorvosi körzetek 
meghatározása rendeletben történik, nem lehet olyan rendeletet hozni, hogy vagy október 1-
jén vagy január 1-jén lép hatályba. Addig nem lehet megalkotni egy olyan rendeletet, hogy 
október 1-jétől ezek a körzetek, amíg nem kaptunk visszajelzést. Ha megvan a rendelet 
későbbi hatályba lépéssel, akkor lehet továbblépni, ezt megelőzi, hogy megszűnik ez a 
négyoldalú szerződés, kell egy új háromoldalú szerződés Kiszombor-Ferencszállás-Klárafalva 
között, kell az ellátási szerződést módosítani a doktor úrral, praxisjogot rendezni kell, plusz 
utána működési engedély ÁNTSZ-től és a TB felé jelezni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Akkor csak Kübekházától várunk választ?  
 
Dr. Kárpáti Tibor  jegyző: A többiektől is. Testületi határozatok kellenek. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Ki kell alakítani a rendelőt és gépeket beszerezni, Dr. Gácsi 
Zoltánék már kérdezték, hogy mi a szándékunk a régi kezelőegységgel. Fel kell értékeltetni. 
Jelenleg nem találunk olyan szakembert, aki az értékbecslést megcsinálná. 
 
Bacsa György alpolgármester: A forgalmazót kellene megkeresni. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kérdés? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
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A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 130/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködés szabályozására létrejött 
megállapodás megszüntetése 
 

130/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 
HATÁROZAT  

 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a fogorvosi 
alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködés szabályozására létrejött megállapodás 
megszüntetése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete 9/2014.(I. 28.) KNÖT 
határozatában célként tűzte ki, hogy Kiszombor nagyközségben a fogorvosi alapellátás 
biztosítása a jövőben egy egységes körzetben történjen, amely ellátási területe kiterjedne 
Kiszombor, Ferencszállás és Klárafalva települések teljes lakosságára. 
 

2. A Képviselő-testület fenti döntésére tekintettel akként határoz, hogy a Kiszombor Község 
Önkormányzata, Ferencszállás Község Önkormányzata, Klárafalva Község Önkormányzata 
és Kübekháza Község Önkormányzata (a továbbiakban: Szerződő Önkormányzatok) között a 
fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködésük szabályozására 2007. 
november 29. napján, 2008. január 1-jei hatállyal létrejött megállapodást (a továbbiakban: 
Megállapodás) meg kívánja szüntetni.  
 

3. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Megállapodást 
elsősorban közös megegyezéssel, 2014. szeptember 30. napjával kívánja megszüntetni, ennek 
érdekében kezdeményezi a Megállapodás e módon történő megszüntetését, és megkeresi 
Szerződő Önkormányzatokat a Megállapodás – fenti nappal - közös megegyezéssel történő 
megszüntetésére vonatkozó döntésük meghozatala érdekében. 
 

4. A Képviselő-testület a fogorvosi alapellátás biztosítására vonatkozó együttműködés 
szabályozására létrejött Megállapodást - a Megállapodás 10. pontja alapján - 2014. december 
31. napjával egyoldalúan felmondja, amennyiben azt a Szerződő Önkormányzatok nem 
szüntetik meg közös megegyezéssel a jelen határozat 3. pontjában meghatározottak szerint. 
 

5. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernőné polgármestert a Megállapodás megszüntetésével kapcsolatos jognyilatkozatok 
megtételére. 
 
A határozatról értesül: 
- Jani János Ferencszállás polgármestere 
- Fekete József Klárafalva polgármestere 
- Dr. Molnár Róbert Kübekháza polgármestere 
- Dr. Gácsi Zoltán jegyző 
- Dr. Gyergyóújfalvi-Lázár István fogszakorvos 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
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/A kérelem a jegyzőkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
kérelme a következő döntési javaslat. A rendezvény július 20.-án lesz, ezzel kapcsolatban 
kaptuk a megkeresést. Vendéglátásra kérik a támogatást. Hány ember jön el? 
 
Balázs Zoltán képviselő: Maximáltuk, hogy 15 csapat nevezhet, az 75 fő és a segítők, 
összesen 100-120 fő.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: 50.000,- Ft körül kellene biztosítani süteményre, ásványvízre. 
Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy 50.000,- Ft-ot biztosítsunk a vendéglátás költségére, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 131/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület kérelme 
 
131/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombori 
Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi 
döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért a 2014. július 20.-án 
megrendezésre kerülő „I. Torontál kaland- és teljesítménytúra” résztvevőinek fogadásával. 
 
A Képviselő-testület a rendezvényt szervező Kiszombori Szabadidős és Természetbarát 
Sportegyesület képviselője, Kenyeres Sándor egyesületi elnök kérelmére a vendéglátáshoz 
(üdítő, ásványvíz, péksütemény) legfeljebb 50 ezer forint összeget biztosít. 
 
A Képviselő-testület a résztvevők fogadásának költségeit legfeljebb 50 ezer forint összegben 
az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Kiszombori Szabadidős és Természetbarát Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör kérelme 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A kérelem és az árajánlat a jegyzőkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör kérelme. Az I. 
világháborús megemlékezés rendezői. Támogatók az önkormányzat, a KLIK, a Jobb Makóért 
Egyesület, a „Kiszomborért” Alapítvány és magántámogatók is vannak. Az a kérésük, hogy 
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vendéglátást biztosítsunk az ideérkező honvédeknek, vendégeknek, nótafásoknak. 130 fő van 
jelezve a kérelemben. A létszám még nem pontos. Kérdéses, hogy a polgármestereket hívjuk-
e. Vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: Nem javaslom. 
 
Bacsa György alpolgármester: Ha meghívjuk a környező falu polgármestereit, az 10 fő 
maximum. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: 17 polgármester van a környéken. 
 
Bacsa György alpolgármester: Nem fog eljönni mind a 17 polgármester.  
 
Szegvári Ernőné polgármester: Benne van 40 katona, 19 fő az útvesztőből, nótafák 21 fő, 
képviselő-testület jegyzővel 8 fő, 14 tankerületi igazgató a KLIK részéről és 10 fő egyéb 
meghívottat számoltam. Ez eddig 112-120 fő. Most azon múlik, hogy a polgármestereket 
hívjuk-e. Szerintem 120 főnél több nem várható.  
 
Bacsa György alpolgármester: Javaslom, hogy hívjuk meg a polgármestereket. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Az árajánlatban 2.470,- Ft + ÁFA összeg szerepel, ennyi 
lenne 1 főnek a vendéglátása. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Az 1914. emlékévre kiírt pályázatra adtuk be kompletten a teljes 
programot. Sajnos nincs eredménye még mindig a pályázatnak. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Szépen megcsináljuk az emlékmű kerítését, koszorútartókat 
fogunk felszerelni, átcsiszolják a szobrot. Ehhez a gyönyörű ünnepséghez nem méltó az 
emlékmű. 
 
Balázs Zoltán képviselő: Ha nyert volna az önkormányzati pályázat, akkor nagyon szépen fel 
lett volna újítva. Jó lesz így is. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy 130 fő részére biztosítsuk a 
vendéglátás költségét 2.470,- Ft +ÁFA/fő összegben, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 132/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör kérelme 
 
132/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiss Mária 
Hortensia Honismereti Kör kérelme tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete akként határoz, hogy a 2014. 
július 12-én megrendezésre kerülő „I. világháború centenáriuma” alkalmából megrendezésre 
kerülő emlékünnepségre meghívott vendégek, támogatók fogadásához bruttó 407.797,- Ft 
összeget biztosít. 
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A Képviselő-testület a fenti összeget az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a 
tartalékkeret terhére biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Endrész Erzsébet elnök, Kiss Mária Hortensia Honismereti Kör 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület támogatást 
megköszönő levele 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/A kérelem a jegyzőkönyv 10. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú 
Sportegyesület támogatást megköszönő levele. Aki tudomásul veszi a köszönőlevelet, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 133/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület támogatást 
megköszönő levele 
 
133/2014.(VI. 24.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Maros-parti 
Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület támogatást megköszönő levele tárgyú 
előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Maros-parti Veterán Autós-
Motoros Közhasznú Sportegyesületnek (6900 Makó, Toldi u. 24. képv.: Szilágyi László 
egyesületi elnök) az önkormányzat által, az „I. Ford T-Modell és IX. Maros-parti Randevú 
Nemzetközi Veteránjármű Találkozó” lebonyolításával kapcsolatban nyújtott támogatásra 
vonatkozó köszönőlevelét tudomásul veszi. 
 
A határozatról értesül: 
- Maros-parti Veterán Autós-Motoros Közhasznú Sportegyesület 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor címeres zászlók beszerzése 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
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/Az előterjesztés a jegyzőkönyv 11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor címeres zászlók beszerzése. 1997-ben készültek, 
amiket tudunk, javíttatunk. Szükség lenne újat is vásárolni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Megéri javíttatni? 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Úgy gondolom, hogy most ennyi elegendő. Majd látjuk a 
javított állapotát, bármikor van lehetőség arra, hogy újat csináltasson a képviselő-testület. 
Jelen pillanatban ezekkel, biztonsággal tudjuk a zászló kihelyezést rendezni. Kérdés? Aki 
egyetért az előterjesztésben szereplő zászlók megrendelésével, javíttatásával, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 134/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombor címeres zászlók beszerzése 
 
134/2014.(VI. 24.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor 
címeres zászlók beszerzése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete egyetért az alábbi címeres 
zászlók beszerzésével, valamint javításával: 
- új hímzett zászló: beltéri, díszzászló hímzett címerrel; a zászló minden motívuma hímezve, 
arany rojttal, zászló selyemszatén anyagra készül, dupla anyagra, mérete: 90 x 180 cm 
függőleges, az egyik oldalán hímzett címerrel, fölirattal: 
 98.000 Ft + 27% Áfa/db azaz 124.460,- Ft 1 db összesen: 124.460,- Ft 
- kültéri zászló: nyomott címerrel, 100 % polyester anyagon, rojt nélkül,  
mérete: 90 x 170 cm függőleges:  

18.000 Ft + 27% Áfa/db azaz 22.860,- Ft/db 2 db összesen: 45.720,- Ft 
mérete: 90 x 150 cm vízszintes 

16.000 Ft + 27% Áfa/db azaz 20.320,- Ft/db 4 db összesen: 81.280,- Ft 
- meglévő hímzett zászló javítása: a hímzett zászló bújtatójának csak a fehér részén, anyag-
javítással:  

4.900 Ft + 27% Áfa/db azaz 6.223,- Ft/db 1 db összesen: 6.223,- Ft 
- meglévő hímzett zászló felújítása: a hímzett címert négyzet alakban kivágva; átdolgozva új, 
dupla anyagra, amennyiben használható a fölirata is, mindkét oldalán hímzett címerrel, 
fölirattal:  

40.000 Ft + 27% Áfa/db azaz 50.800,- Ft/db 1 db összesen: 50.800,- Ft 
 
A Képviselő-testület a címeres zászlók beszerzéséhez és javításához szükséges bruttó 
308.483,- Ft összeget az önkormányzat 2014. évi költségvetésében a tartalékkeret terhére 
biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Kiszombor, Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével kapcsolatos árajánlat 
Előadók: Szegvári Ernőné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyző 
 
/Az árajánlat a jegyzőkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombor, Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével 
kapcsolatos árajánlat a következő döntési javaslat. Vízilétesítményi és Környezeti Mérnöki 
Kft-t kértük a tegnapi bejárások alapján, hogy adjanak árajánlatot. A Szent István tér 
csapadékvíz-elvezetését érinti. Rendkívül magas összegűnek tartom az árajánlatot, 885.000,- 
Ft + ÁFA, valamint az eljárási díj 100.000,- Ft. Nem javaslom elfogadásra, próbáljuk 
körbejárni, hogy másik tervező ebben dolgozhat-e, mert a településre van egy 
megvalósíthatósági tanulmány, illetve vannak olyan részek, amiket megterveztek. Bízunk 
benne, hogy szerzői jogokat nem sértve, lesz valaki, aki ebben tudna segíteni olcsóbban, 
kérünk mástól is ajánlatot. Ha csak a terv ennyibe kerül, akkor mibe kerülhet a megvalósítás? 
Nem javaslom elfogadni. Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy az árajánlatban szereplő 
885.000,- Ft + ÁFA összegű tervezési díj ellenében a terveket nem kívánjuk megrendelni, 
kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 135/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével kapcsolatos árajánlat 
 
135/2014.(VI. 24.) KNÖT. h 

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével kapcsolatos árajánlat tárgyú előterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a Vízilétesítményi és 
Környezeti Mérnöki Kft. (6721 Szeged, Szilágyi u. 2., képviseli: Andó György ügyvezető) 
által a Kiszombor, Szent István tér csapadékvíz-elvezetésével kapcsolatban adott árajánlatban 
szereplő 885.000,- Ft + ÁFA összegű tervezési díj ellenében a terveket nem kívánja 
megrendelni, tekintettel a tervezési díj összegének nagyságára. 
 
A határozatról értesül: 
- Vízilétesítményi és Környezeti Mérnöki Kft. 
- Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda tájékoztatója a 
2013/2014-es nevelési évről 
Előadók: Szegvári Ernőné    Börcsökné Balázs Márta 
       polgármester     óvodavezető 
 
/A beszámoló és a határozati javaslat a jegyzőkönyv 13. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernőné polgármester: Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos 
Óvoda tájékoztatója a 2013/2014-es nevelési évről. Szóbeli kiegészítést kíván tenni az óvoda 
vezetője? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Igyekeztem megmutatni, hogy mi mindent 
csinálunk, mert általában az emberek azt mondják, hogy az óvodában csak sétálnak, játszanak 
a gyerekekkel. Remélem, hogy sikerül megmutatni, hogy ettől sokkal több feladatot végzünk 
és látunk el. Tisztában vagyunk óvodai dolgozók, hogy mekkora a felelősségünk, mert ez a 
korosztály nagyon fejlődő, intenzív, azt mondják szenzitív időszakát éli. Sajnos a szülők nem 
tudják, hogy a kulcs az ő kezükben van. Az első három év meghatározó, amit a gyereküknek 
tudnak adni és kimutatható, hogy az első hat évig tud az ember a legtöbbet fejlődni. Nem 
mindegy, hogy az hogyan történik. Azt gondolom, hogy minden munkatársam tisztában van 
ezzel, belső és külső képzéseken figyelünk erre, próbálunk haladni a korral. Figyelni, hogy 
milyen változások, milyen kutatási eredmények szolgálják mindezt. Az év végén 
megállapíthattam a vezetői ellenőrzéssel, beszámoltatásokkal, hogy amit kitűztünk erre az 
évre, sikerült megvalósítani. Csatoltam az ehhez kapcsolódó adatlapot, csatoltam a szülőktől 
érkezett visszajelzést. Láthatják, hogy milyen kérdésekre milyen válaszokat tettek, ezek 
fontos visszajelzések, akár a fenntartó részére is. Ahogy szoktam, színesítettem a képekkel, 
mert leginkább a képek beszélnek az elvégzett munkáról. Várom a kérdéseket, észrevételeket 
az anyaggal kapcsolatban. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Köszönöm. Képviselő-testületé a lehetőség. Kérdés, 
észrevétel, vélemény? 
 
Gazsi Gábor képviselő: A megszokott nívót kaptuk.  
 
Bacsa György alpolgármester: Az eddig megszokott színvonalon kaptuk meg a tájékoztatást. 
További jó munkát! 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Mindig elmondom, hogy szerintem az óvodánkban nagyszerű 
nevelői munka, odafigyelés folyik. Nyugodt vagyok az óvoda működését tekintve, hogy 
minden a szakma, az emberség, a szeret mezsgyéjén történik. Nagyon jó a csapat is, 
összedolgoznak, egymást segítve dolgoznak a daduskák, az óvónők, a csoportok. Mintaértékű 
az, amit a kiszombori óvodában a dolgozók végeznek. Szeretnénk, ha továbbra is ilyen 
színvonalon tennék ezt a munkát. Úgy gondolom, ami már korábban megfogalmazódott, hogy 
a képviselő-testület meg is tesz mindent annak érdekében, hogy ami lehetőségünk van 
fejlesztésben, odafigyelésben, működtetési költségekben, az optimálist adjuk meg az 
óvodának és ezáltal az idejáró gyerekeknek, szülőknek. Köszönjük ezt a szép munkát, amit az 
óvoda dolgozói elvégeztek. Javaslom a beszámoló elfogadását a köszönő szavakkal együtt, 
mert valóban mintaértékű, ahogy a munkájukat végzik.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselő, óvodavezető: Megfogalmaztuk a nevelőtestületen, hogy 
köszönjük a zavartalan működést, mert azt gondolom, ahhoz, hogy dolgozni tudjunk, a 
feltételek, pénzügyi lehetőségek rendelkezésre állnak és az együttműködés az 
önkormányzattal, a pénzügyi csoporttal, mindenkivel, akivel próbálunk partneri kapcsolatot 
ápolni, elengedhetetlen, köszönet érte. 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Aki elfogadja az óvoda beszámolóját, kérem, kézfeltartással 
jelezze. 
 



 27 

A képviselő-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 136/2014. számú határozatát. 
 
Tárgy:  Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámoló elfogadása 
 
136/2014.(VI. 24.) KNÖT h.  

HATÁROZAT  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a Kiszombori Mikrotérség Karátson Emília Napköziotthonos Óvoda 2013/2014-es 
nevelési évre vonatkozó tevékenységéről szóló beszámolót. 
 
A Képviselő-testület köszönetét fejezi ki az óvodai dolgozóknak a magas színvonalon végzett 
nevelési tevékenységért. 
 
A beszámoló a határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 
- Börcsökné Balázs Márta óvodavezető 
-     Szegvári Ernőné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyző 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernőné polgármester: Tisztelt Képviselő-testület! Egyéb kérdés, észrevétel? 
Amennyiben nincs, köszönöm a megjelenést, a mai testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernőné          Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester                 jegyző 
 
 
 


